
ACTA ASSEMBLEA EXTRAORDINÀRIA DE L’ASSOCIACIÓ D’AMICS DEL 
JARDÍ BOTÀNIC DE BARCELONA 2022

Data: dissabte 19 de març de 2022
Hora: 10h primera convocatòria

10h30’ en segona convocatòria
Lloc: Masia JBH. Jardí Botànic Històric de Barcelona

Assisteixen els socis:
Margalida Gelabert Desplan, Fàtima March Vila, Pere Teixidor, Carlos Azofra, 
Montserrat Molins, Mª Montserrat Sabroso Badía, Otto Bracke, Esteban Sendra, Josefa 
Martí, Eva Mª Cabaleiro Costa, Laura Buguñà, Carol Rodriguez, Tadhg Prendiville, 
Josep Maria Montserrat
 
Deleguen el vot:
MªJesús Martínez, Clementina Villa, Roser Ponsatí, Emili Gimenez i Berta Rodriguez, 
Iscle Pladellorens, Ma Assumpció Torrat, Josep Ma Gener

Membres de la junta:
Pere Vives (president), Mª Lluïsa Garcia (tresorera), Miquel Viñals (secretari), Jaume 
Pàmies (vocal junta).  

Total assistents i vots delegats: 26

Ordre del dia:

1. Salutació del president 

2. Aprovació acta anterior 

3. Breu exposició Memòria d’activitats 2021 

4. Informe econòmic de 2021 i aprovació 

5. Programa d’activitats 2022 i aprovació 

6. Pressupost 2022 i aprovació  

7. Informacions diverses 

8. Torn obert de paraula 

1. Salutació del president

S’inicia l’assemblea ordinària de l’associació  de l’any 2022 a les 10h44’
El president dona la benvinguda i agraeix als socis la seva assistència. 

2. Aprovació de l’acta anterior

El secretari, Miquel Viñals fa lectura de l’acta anterior. Al no haver cap comentari ni 
rectificació queda aprovada per unanimitat.
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3. Breu exposició Memòria activitats 2021

La memòria 2021 es reparteix a l’entrada de la sala. 
El president comença l’exposició de la memòria dient que aquest 2022 hauria de ser 
l’any de la represa. Agraeix als voluntaris la seva feina, els grups van estar tots plens.
Degut a la pandèmia no s’ha pogut fer tot el que estava programat. 
El dinar de Nadal no es va poder fer ni tant sols un «pica-pica» No es van poder fer 
viatges  i moltes de les activitats es van haver d’anular.

Seguidament fa una explicació de les activitats realitzades durant l’any 2021 
seguint els punts de la memòria i destacant alguns aspectes:

- Hem perdut uns 30 socis per diverses causes; persones grans, defuncions... actualment 
tenim 306 socis.
- Hi ha voluntat d’augmentar el voluntariat i millorar el pla de voluntaris, creant nous 
grups amb noves tasques com un de viver per gestionar llavors, així com un coordinador
pels grups.
- Hi ha voluntat de continuar l’activitat a les xarxes socials: twiter, faceboock, i també 
instagram i de consolidar el grup de fotografia. L’any passat no es va poder fer el 
concurs. Anima als socis a adherir-se.  També es vol impulsar un grup de fotografia, 
dibuix i un de papallones
- Respecte a les publicacions, es vol fer un recull de material digital per facilitar el 
guiatge al jardí Botànic Històric i l’espai de l’hort de la masia, així com un recull 
d’informació per a un futur llibre o guia de plantes i arbres dels dos  jardíns botànics.
I continua la col·laboració amb el Jardí Botànic per fer la revista BROLLA.

En aquest punt en Pere Vives fa un incís i comunica que el soci i amic Enric Orús pateix
una malaltia greu, però es troba bé i en tractament , animat a tornar a fer els guiatges a 
partir del mes de Juny.

En l’apartat de funcionament intern dir que la Carol no hi és sempre a l’oficina pel que 
les comunicacions es poden fer via correu electrònic o enviant un whatsapp.
Amb el Museu  (MCNB) hi ha bona relació i s’agraeix l’ajut per pagar el 80% del 
pressupost per pagar els sous del personal durant els anys de pandèmia. Aquest any es 
tornarà a la normalitat.
A la memòria està explicat com han anat les visites i itineraris amb quadres 
d’assistència.
- Sortosament es va poder fer el cicle de cinema amb molt bona assistència de públic 
821  participants. Una de les pel·lícules es va projectar al MACBA

Reconeix que es podria aprofitar millor el cicle de cinema per promocionar el 
Jardí Botànic. 
-  La jugateca ha funcionat prou bé amb 25 sessions a l’any.
- En col·laboració amb altres entitats  es van fer un parell de visites guiades a l’hort per 
escoles. I es van fer unes jardineres a l’escola Cardedeu
- En col·laboració amb l’Àrea Metropolitana de Barcelona es va fer una visita a Can 
Mercader. Es mirarà d’augmentar el nombre de visites
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4. Informe econòmic 2021

La tresorera, Mª Lluïsa Garcia, fa un breu resum dels comptes del 2021 explicant
que s’han hagut de tornar 228 euros de la subvenció per què no s’han pogut gastar.

- En el capítol de despeses fa esment a que una part d’aquestes correspon a una caseta 
que s’està construint a l’hort amb l’ajut dels voluntaris.

En Pere Vives explica que es vol destinar a guardar les eines de l’hort. El lloc a 
la masia on es guarden ara es destinarà a fer una cuina i instal·lar un forn.
- També hi ha un projecte de futur per construir un hivernacle. En tot cas, aquestes 
inversions es pagaran en varis anys.
- També recalca que el museu ha ajudat a mantenir els llocs dels treballadors de 
l’associació aportant una part dels salaris. Aquest any es tornarà a la situació d’abans de 
la pandèmia.
- Tota la documentació, extractes del banc inclosos, està a disposició a les oficines de 
l’AAJBB i es pot consultar pels socis que ho demanin.

5. Programa d’activitats pel 2022

El president comenta les propostes per l’any 2022
Alguns dels objectius principals són:
- S’augmenta la quota tal com es va aprovar a l’assemblea anterior que passarà a ser de 
25 euros, 18 pels jubilats. I es passarà a cobrar pels bancs a partir d’aquest mes d’Abril.
- Renovar el pla de voluntariat buscant noves propostes de grups de treball.
- Trobar un coordinador pels voluntaris
- Implicar el grup de fotografia amb la revista Brolla i recopilar informació per fer les 
guies del Jardí 

Comenta que hi ha un nou director del MCNB amb el que s’espera establir una nova 
bona relació.
En Jaume Pàmies explica els canvis que s’estan fent en les col·leccions del Museu de 
Ciències Naturals en l’edifici dels 3 Dragons. 
En resum es vol configurar una biblioteca especialitzada en el medi natural per apropar 
les ciències de la natura als ciutadans.

- En Pere Vives continua explicant que es vol habilitar la masia per fer més activitats i 
que hi ha una proposta de jardí vertical a una de les parets de la nova caseta que s’està 
construint.

Un soci pregunta pel manteniment del JBH i s’explica que una part la fa l’Àrea 
Metropolitana i la part de l’hort i plantes aromàtiques ho fan els voluntaris i l’empresa 
Aprèn, Serveis Ambientals, per encàrrec del CMCNB...
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Seguidament es passa a comentar el calendari previst per les activitats d’aquest 2022:

- Algunes ja s’han fet, l’any vinent s’intentarà fer l’assemblea més aviat per no haver de
aprovar activitats que ja s’han fet.
-  El calendari que hi ha a la memòria no és definitiu, poden haver canvis, pel que es 
demana als socis que estiguin pendents del correu electrònic o la pàgina web on es 
confirmarà cada activitat.
- L’objectiu és recuperar totes les trobades que es feien abans de la pandèmia com  el 
dinar de primavera que ja està al calendari..

Al no haver cap objecció ni comentari el programa d’activitats s’aprova per unanimitat

6. Pressupost 2022                                                                                          

MªLluïsa Garcia, explica que en el pressupost pel 2022 no hi ha canvis 
destacables respecte al del 2021. És un pressupost de continuïtat. 
Tot i que el conveni estableix que tant el museu com l’associació aporten el 50% del 
pressupost, per un acord intern la relació real és de 60% el museu - 40% l’associació. 
Això ens permet no haver de tornar massa diners quan no s’han pogut gastar.

 En l’apartat d’ingressos també es mantenen les quantitats.
 

A continuació es passa a la votació per aprovar el programa d’activitats i el pressupost i 
gestió:

- No havent cap vot en contra en cap de les dues votacions, queden aprovats la gestió 
del 2021 i el programa d’activitats  i pressupost per l’any 2022, per unanimitat.
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 7 i 8 Informacions diverses i torn obert de paraules
- El president explica que s’ha repartit el nou carnet de soci en format cartolina i sense 
data de caducitat ja que s’està estudiant la implantació d’un carnet de soci digital.

- El soci Estevan Sendra demana si no es poden retirar unes tanques que es van posar 
quan fa temps,  hi va haver unes esllavissades.
El vocal Jaume Pàmies comenta que hi ha un pla de l’ajuntament per arreglar tots els 
talussos de Montjuïc i que pot anar per llarg. En un principi l'àrea Metropolitana va fer 
alguns arranjaments, però el problema és més seriós i l’ajuntament és qui ho ha 
d’arreglar.
- El soci Carlos Azofra troba que falta algun reclam, cartell o alguna cosa al JBH  per 
atraure gent al nou jardí botànic. Proposa uns cartells a l’entrada o senyalització 
informant de com arribar-hi i de que el jardí històric forma part del Jardí Botànic i a 
l'inrevés.
En Jaume Pàmies respon que s’està treballant en una nova senyalització del JBH i que 
proposarà incloure la senyalització que indiqui aquesta relació entre el  JBB i el JBH
També es pot millorar la cartellera que hi ha al túnel d’entrada.
En Jaume també explica properament és col·locarà un comptador de visitants a l’entrada
del JBH. També que hi ha un projecte al JBB  d’obrir al públic una segona porta 
d’entrada a la banda de l'Institut Botànic. La idea és que els visitants puguin entrar per 
una de les portes i sortir per l’altre. Si venen del castell o si hi volen anar, podran fer-ho 
creuant pel JBB.
- La Carol (secretària de l’associació) proposa que per facilitar la visita el jardí Històric, 
es faci pagar una petita quantitat per una entrada que proporcionés un descompte en el 
JBB.
- Es torna a plantejar el problema dels lavabos a la masia. El pagament d’una petita 
entrada podria servir per mantenir uns lavabos a la part superior del JBH. En Jaume 
Pàmies explica que el personal del JBB està saturat de feina pel dia a dia del Jardí i no 
es troba el moment de fer la feina de buscar una enginyeria que faci projectes, 
pressupostos presentar informes etc.. que es necessiten per canalitzar les aigües negres 
cap el clavegueram.
- En Josep Mª Montserrat felicita la feina de superació que s’ha fet en pandèmia, 
mantenint activitats i contacte amb els socis.
També reclama recuperar l’esperit reivindicatiu dels primers temps de l’associació. 
Caldria demanar que el jardí tingués una parada d’autobús, de manera que es pogués 
publicitar com el transport que et porta al JBB. Suggereix fer una campanya per les 
xarxes socials.
El president Pere Vives respon que, per començar, es podria fer una carta amb to 
diplomàtic signada pels socis i tot-hom que ho volgués per entregar a qui correspongui.

Sense que hi hagi més torns de paraules es dona per acabada l’assemblea a les 11h45’
Signen la present a Barcelona a  19 de març de 2022

President Secretari
Pere Vives Miquel Viñals


